



CANADA

**C
o
m
m
u
n
i
q
u
é**

NO 27

FOR IMMEDIATE RELEASE
MAY 4, 1970

UNESCO ELECTION

NAPOLEON LEBLANC

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Mitchell Sharp, announces that Mr. Napoléon LeBlanc, Vice-Rector of the University of Laval and President of the Canadian Commission for UNESCO, has been elected to the Executive Board of the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization. The Canadian Government had nominated Mr. LeBlanc to fill the seat left vacant by the death of the past Canadian Ambassador to UNESCO, Mr. Graham McInnes. The election took place at the beginning of the 84th Session of the Board in Paris on May 4. Mr. LeBlanc will serve on the 34-member Board until the end of his term in autumn 1974.

NAPOLEON LEBLANC (Quebec City)

Vice-Rector of Laval University since 1967. Was educated at Laval University, where he received the degrees of Bachelor in Agronomy and Master of Social Sciences. Travelled in Canada and in the U.S. on a Carnegie fellowship in 1953 to study the contribution of the universities to adult education. Professor in the Faculty of Social Sciences of Laval University, 1949, Dean of the Faculty in 1961, and Vice-Rector of the University in 1967. Has been active in the field of adult education and was for six years Co-Director of the bilingual camp on adult education and intercultural relations held annually at Laquémac. Has written many papers on adult and labour education. A former President of the National University - Labour Education Committee, the Commission on Public Libraries of Quebec, l'Institut canadien d'éducation des adultes, the Catholic Committee of the Quebec Superior Council on Education, World University Service of Canada and l'Association canadienne-française pour l'avancement des sciences. He was Chairman of the Canadian Delegation to the 15th General Conference of UNESCO in 1968, President of the Canadian Commission for UNESCO since April 1967 and has been a member of the Canada Council since November 1964.



CANADA

Communiqué

NO 27

POUR DIFFUSION IMMEDIATE
LE 4 MAI, 1970

Le Secrétaire d'Etat
pour les Affaires
Extérieures de
l'Ontario
a l'honneur de
vous adresser
ce communiqué
en vertu de
la Loi sur
l'accès à l'information
et de la Loi sur
la confidentialité
de l'information.

NAPOLÉON LEBLANC

Trouverez-vous
dans ce communiqué
à l'adresse
de l'Ontario
à l'adresse
de l'Ontario
à l'adresse
de l'Ontario
à l'adresse
de l'Ontario

ELECTION A L'UNESCO

NAPOLÉON LEBLANC

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

Le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, M. Mitchell Sharp, annonce que Monsieur Napoléon LeBlanc, Vice-recteur de l'Université de Laval et Président de la Commission canadienne pour l'UNESCO, a été élu au Conseil exécutif de l'organisation des Nations-Unies pour l'éducation, la science et la culture au début de la 84e session du Conseil le 4 mai à Paris. Le Gouvernement du Canada avait proposé la nomination de M. LeBlanc pour occuper le siège vacant depuis la mort de M. Graham McInnes, ancien Ambassadeur du Canada auprès de l'UNESCO. M. LeBlanc siégera sur le Conseil, qui compte 34 membres, jusqu'à la fin de son mandat en automne 1974.

NAPOLÉON LEBLANC (Québec)

Vice-recteur de l'Université Laval depuis 1967. A fait ses études supérieures à l'Université Laval où il a reçu un baccalauréat en agronomie et une maîtrise en sciences sociales. A voyagé au Canada et aux Etats-Unis, en 1953, grâce à une bourse de recherches Carnegie, en vue d'étudier la contribution des universités à l'éducation des adultes. Professeur à la Faculté des sciences sociales de l'Université Laval, en 1949, titulaire en 1960, doyen de la Faculté en 1961 et Vice-recteur de l'Université en novembre 1967. S'est beaucoup intéressé à l'éducation des adultes et a été pendant six ans co-directeur du camp Laquémac, dont le centre d'intérêt porte chaque année sur l'éducation des adultes et les relations inter-culturelles, dans une ambiance de bilinguisme. Auteur de nombreux articles et études sur l'éducation populaire. Ancien président du National University - Labour Education Committee, de la Commission des bibliothèques publiques du Québec, de l'Institut canadien d'éducation des adultes, du Comité catholique du Conseil supérieur de l'éducation du Québec, de l'Entraide universitaire mondiale du Canada et de l'Association canadienne-française pour l'avancement des sciences. A présidé la Délégation canadienne à la 15e Conférence générale de l'UNESCO. Est actuellement président de la Commission canadienne pour l'UNESCO (depuis avril 1967) et membre du Conseil des Arts du Canada depuis novembre 1964.